
Z á p i s 

z jednání 21. Valné hromady Jihomoravské krajské organizace ČUS, konané dne 12.6.2023 

v 15:00 v zasedací místnosti haly Morenda, Vídeňská 9, Brno. 

Přítomni: delegáti a hosté dle prezenčních listin. 

 

1. Zahájení valné hromady 

Jednání zahájil předseda JmKO ČUS pan Vojtěch Bártek, v úvodu srdečně přivítal hejtmana 

Jihomoravského kraje Mgr. Jana Grolicha, delegáty sboru regionálních sdružení, delegáty sboru 

členských sportovních svazů.  

 

 

2. Schválení řídícího valné hromady 

Jelikož krajská rada na svém posledním jednání nenavrhla řídícího Valné hromady, navrhl 

v úvodu předseda Vojtěch Bártek jmenovat řídícím Valné hromady sám sebe, tedy Vojtěcha 

Bártka. 

 

Pro: 29, proti: 0, zdrželo se: 0 

Řídícím VH byl potvrzen Vojtěch Bártek 

 

 

3. Schválení programu a jednacího řádu VH 

Přítomným byl předložen návrh programu zasedání VH a jednací řád VH k hlasování. Předseda 

JmKO ČUS Vojtěch Bártek představil zúčastněným program a navrhl změnu, konkrétně přesun 

diskuse z důvodu vytížení pana hejtmana Mgr. Jana Grolicha a nutnosti jeho dřívějšího 

odchodu.  

Pro: 29, proti: 0, zdrželo se: 0 

Program jednání a jednací řád byly schváleny 

 

 

4. Volba návrhové, mandátové komise VH 

Jednání pokračovalo dle schváleného programu volbou návrhové a mandátové komise VH: 

Návrhová komise: Jiří Moudrý, Štěpán Říha, Stanislav Němec 

(hlasování – pro: 29, proti: 0, zdrželo se: 0) 

Příchod p. Podešťové 

Mandátová komise: Zdeněk Kolesa, Jan Macharáček, František Stejskal 

(hlasování – pro: 28, proti: 0, zdrželo se: 2) 

Zprávu mandátové komise přednesl Zdeněk Kolesa a vyplynulo z ní, že VH je ve všech směrech 

usnášeníschopná. 

 



5. Diskuse 

Dle návrhu Předsedy JmKO ČUS Vojtěcha Bártka došlo ke změně v programu a přesunutí 

diskuse.  

Předseda na úvod poděkoval bývalému předsedovi okresního sdružení Blansko panu Vrbovi za 

jeho dlouholetou činnost v oblasti sportu a předal mu jménem JmKO ČUS dary. 

Předseda požádal o slovo hejtmana Jihomoravského kraje Mgr. Jana Grolicha, který srdečně 

přivítal hosty, poděkoval za pozvání a vyzval zúčastněné k dotazům směřujícím na činnost 

kraje. Dále všem poděkoval za spolupráci při organizace akce Sportovec Jihomoravského kraje 

a s tím souvisejících okresních kol. Zároveň ocenil a poděkoval zúčastněným za jejich 

každodenní činnost v oblasti sportu, kterou v dnešní době považuje za nezbytnou.   

Paní Gabrielová byla následně krajským referentem požádána o informace z celostátní porady 

referentů, která proběhla v Praze 6.6.2023. Informovala o aktuální situaci na NSA a příslibu 

předsedy o vyplacení všech žádostí na Můj klub 2023 nejpozději k poslední červnu 2023. Dále 

informovala o plánu vypsání dotace na provoz a údržbu, která bude pouze pro projekty, které 

jsou již připraveny.  

Na tyto informace následně zareagoval pan hejtman Mgr. Grolich a informoval o plánu 

Jihomoravského kraje na tradiční vypsání dotací na podporu významných sportovních akcí 

2024 již letos na podzim, aby bylo možné žádosti schválit již na únorovém zastupitelstvu a 

pořadatelé tak mohli s finanční podporou počítat. 

Štěpán Říha okomentoval nedostatečnou sportovní infrastrukturu v Brně a potřebu změny. Pan 

hejtman zareagoval s tím, že rozpočet kraje je omezený a mnohem nižší než rozpočet města 

Brna. Zároveň uvedl, že v případě získání dotace z NSA Jihomoravský kraj vždy kofinancuje 

investiční projekty a zároveň dává žadatelům doporučení. Zdůraznil, že rozpočet kraje je značně 

omezený a neumožní výstavbu a ani výraznější podporu. Problém tak vidí především v přístupu 

města Brna. Upřesnil, že výše kofinancování ze strany Jihomoravského kraje je okolo 10 %, 

nejvýše však 2,5 milionu korun. 

Předseda Bártek k tématu doplnil, že na politické úrovni je potřeba upozorňovat na to, že vnitřní 

dluh státu směrem ke sportovním institucím je velký a že budeme rádi, pokud bude na tuto 

problematiku pan hejtman při svých jednáních upozorňovat. 

Hejtman Mgr. Grolich uvedl, že NSA dle jeho názoru nefunguje, jak by měla a doufá, že nový 

předseda NSA bude výkonnější.  

Předseda Bártek na tyto skutečnosti reaguje komentářem důležitosti úlohy krajské organizace i 

okresních sdružení, kde jsou kvalifikování pracovníci, kteří jsou schopni členům i nečlenům 

poradit ohledně dotačního poradenství.  

Pan Skalník dodal vlastní zkušenost s NSA, kdy mu byla poskytnuta okamžitá pomoc a 

pochválil její činnost. Problém tak vidí především v nezájmu zapojení a pracovitosti sportovců 

i mladých zaměstnanců. 



S tímto výrokem částečně souhlasí i hejtman a konstatuje, že v dnešní době je pro mnoho lidí 

volný čas mnohem cennější než finanční ohodnocení.  

JUDr. Vladimír Kristýn informoval, že ve fotbale budou přerozdělovat peníze do klubů 50 % 

z vybraných členských příspěvků paušálního vzorce a počtu zápasů aj. další kritéria budou 

počet trenérů, hráčů atp.  

Hejtman Jihomoravského kraje Mgr. Jan Grolich se omluvil a z důvodu další schůzky opustil 

Valnou hromadu JmKO dříve a před odchodem ještě jednou poděkoval zúčastněným za jejich 

činnost a práci pro sport.  

Předseda Vojtěch Bártek přerušil diskusi a navázal na následující bod programu 

 

6. Zpráva o činnosti JmKO ČUS 

Předseda Vojtěch Bártek po diskusi přešel k dalšímu bodu jednání, tedy výroční zprávě JmKO 

ČUS a požádal o slovo paní Gabrielovou.  

Dle schváleného programu byla na jednání VH Martou Gabrielovou přednesena výroční zpráva 

o činnosti JmKO ČUS. Paní Gabrielová na úvod vysvětlila princip dotací obdržených 

Jihomoravskou krajskou organizací ČUS, konkrétně tedy dotace P3 i krajské dotace na základě 

memoranda a objasnila, jaké náklady jsou z těchto dotací pokryty. Dotace P3 především 

pokrývá náklady související s činností ve formě poradenství sdruženým subjektům, a tedy platy 

zaměstnanců, krajská dotace pak pokrývá organizaci sportovních akcí a podporu podnájmu pro 

subjekty na hale Morenda.   

 

7. Zpráva o hospodaření za rok 2022 a rozpočet na rok 2023 

Zprávu o hospodaření za rok 2022 přednesla p. Marta Gabrielová s komentářem k jednotlivým 

položkám výsledovky. Dále paní Gabrielová okomentoval návrh rozpočtu na rok 2023 dle 

materiálu pro jednání VH. Ke zprávě i rozpočtu nebylo připomínek, dotazů ani návrhů. 

 

8. Zpráva revizní komise 

Předsedkyně krajské revizní komise p. Kamila Benčová podala zprávu o činnosti revizní 

komise v roce 2022. Komise provádí zejména kontrolu hospodaření s prostředky ze státních 

dotací. Při kontrolách nebyly zjištěny žádné nedostatky, proto nemusela být stanovena žádná 

nápravná opatření. Komise konstatovala, že proces využití státních dotací proběhl v roce 2022 

v souladu s legislativními směrnicemi NSA a metodickými pokyny ČUS, stejně tak s interními 

předpisy JmKO ČUS. Komise dále sdělila, že k 31.12.2022 byla provedena inventarizace 

majetku o které byl proveden řádný zápis. Hospodaření KO ČUS bylo prováděno dle pravidel 

a komise neřešila žádnou stížnost či podnět k porušení správného hospodaření. Činnost revizní 

komise si nevyžádala čerpání žádných nákladů, členové komise svoji práci vykonávají ve svém 

volném čase a bez nároku na finanční odměnu. 

Předseda Vojtěch Bártek poděkoval revizní komisi za jejich práci. 



 

9. Diskuse 

Předseda Vojtěch Bártek znovu otevřel bod diskuse a vyzval přítomné k příspěvkům.  

Pan Vrba poděkoval za spolupráci za celé roky, které se věnoval činnosti předsedy okresního 

sdružení Blansko. Dotázal se na nahrazení v krajské radě novým předsedou okresu Blansko. 

Předseda Bártek uvedl, že nový předseda bude zván jako host a pan Vrba tak nadále může zůstat 

členem. Štěpán Říha doplnil, že na svoje místo může rezignovat a nelze trvat na členství, členem 

rady je bez ohledu na předsednictví v okresním sdružení Blansko. Nový předseda OS ČUS 

Blansko p. Strya netrvá na kooptaci, souhlasil s účastí jako host a potvrdil, že se příští Krajské 

rady rád zúčastní. JUDr. Kristýn vysvětlil, že pokud by byla kooptace, funkční období končí 

spolu s ostatními. 

 

10. Návrh usnesení valné hromady 

21. Valná hromada JmKO ČUS projednala veškeré body svého programu a na základě svého 

jednání přijímá toto usnesení: 

 

 

Návrh usnesení 21. valné hromady Jihomoravské krajské organizace ČUS 
konané dne 12.6.2023 v 15:00 hod. v zasedací místnosti haly Morenda, Vídeňská 9, 639 00 

Brno 

 

 

Na jednání bylo pozváno: 

- do sboru zástupců okresních sdružení celkem 21 delegátů s hlasem rozhodujícím, z každého 

okresního sdružení tři delegáti, zúčastnilo se 20 delegátů. 

- do sboru zástupců členských sportovních svazů celkem 19 delegátů s hlasem rozhodujícím, 

z každého sportovního svazu jeden delegát, zúčastnilo se 10 delegátů. 

 

 

USNESENÍ: 

 

21. valná hromada JmKO ČUS projednala veškeré body svého programu a na základě svého 

jednání přijímá toto usnesení: 

 

1. Valná hromada schvaluje: 

a) výroční zprávu o činnosti JmKO ČUS za rok 2022 

b) zprávu o hospodaření JmKO ČUS za rok 2022 a návrh rozpočtu na rok 2023, 

c) zprávu revizní komise JmKO ČUS za rok 2022. 

 

2. Valná hromada pověřuje: 

Krajskou radu: 

Přijetím vhodných opatření zabezpečit maximální hospodárnost a efektivnost při čerpání 



rozpočtu JmKO. V případě potřeby přijmout taková opatření, aby bylo v každém případě 

dosaženo vyrovnaného hospodaření s rozpočtem JmKO ČUS v roce 2023. 

 

3.  Valná hromada ukládá 

a) Krajské radě: 

1/ Vyhodnotit poznatky a náměty z diskuse valné hromady a zaujmout k nim příslušná 

stanoviska a řešení.                                                   

Termín:     do 30.9.2023 

                                                                                 Odpovídá:   předseda JmKO ČUS 

 

 

2/ Zaslat všem řádným členům JmKO ČUS usnesení valné hromady včetně zápisu z jednání a 

také jej zveřejnit na webových stránkách JmKO ČUS. Pro zaslání materiálů přednostně využít 

e-mailovou poštu. 

                                                                   

Termín:      30.6.2023 

                                                                                 Odpovídá:   manažer SCS JmKO ČUS 

  

 

         

3/ Aktivně spolupracovat s orgány Jihomoravského kraje na zlepšování podmínek pro činnost 

ČUS a sportovních aktivit na území kraje.                         

Termín:       trvale 

                                                                                 Odpovídá:    členové KR JmKO ČUS 

 

b) Okresním sdružení a svazům 

VH ukládá okresním sdružením a svazům aktivně spolupracovat při pořádání vyhlášení ankety 

Sportovec roku. 

 

c) Revizní komisi: 

1/ kromě běžné kontrolní činnosti dle Stanov ČUS kontrolovat dodržování zásad hospodárného 

využívání poskytovaných služeb JmKO ČUS ze strany krajských svazů                                   
Termín:        průběžně 

                                                                                 Odpovídá:     předseda RK 
 

 

Hlasování pro 30, proti 0, zdržel se 0 

 

Usnesení VH bylo jednomyslně přijato hlasy všech delegátů. 
  



11. Závěr 

Závěrem pan Vojtěch Bártek poděkoval všem přítomným za vše, co pro sport dělají a ukončil 

jednání 21. valné hromady JmKO ČUS. 

 

 

                                                    …......................................... 

                                         Vojtěch Bártek – předseda                                                        

 

V Brně dne 12.6.2023 

zapsala: Nikola Siváková 

 


